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M Ě S T O  K U T N Á  H O R A  

 

Z á p i s 
ze 4. jednání komise 

Komise pro životní prostředí 
v termínu konání 24.06.2024 od 16:00 hodin 

 

Přítomno: Dostál D., Zadražilová V., Klail T., Suchánek M. 

Omluvená nepřítomnost: Karlíčková J, Váňová N. 

Program: 

1 Zahájení 

2 Re-use centrum 

3 Svozy skla 

4 Výstavba Nové Mlýny a u hlavního nádraží 

5 Územní plán 

6 Různé 

 
 

Materiál č. 1. 
Zahájení 

 
Přítomni - p. Dostál, pí Zadražilová, p. Klail, p. Suchánek. Omluvena pí. Karlíčková, 
neomluvena pí. Váňová. Za technické oddělení přítomen p. Jirout. 
Pan předseda přivítal přítomné a byly shrnuty témata řešená na předchozích jednáních.  
1)Zápis KŽP ze dne 27.5.2024 bude předložen Radě Města Kutná Hora dne 3.7.2024. 
2)Parkování na Kolíňáčku -Komise pro životní prostředí jednoznačně preferuje variantu bez 
kácení. 
3)Liga na ochranu zvířat - pí. Zadražilová informuje, že dosud nebyly vytipovány vhodné 
pozemky, obecná diskuze k prostoru v Diamu, prostor u útulku na Karlově či areál ČKD. 
4) Různé - p. Klail informuje o kolonii kachen na Loreckém rybníčku, letos po dlouhé době 
odchovaly mladé, potkani se na ostrůvku již nevyskytují. 
5) Řešena docházka paní Váňové - neúčastní se jednání a ani se z nich neomlouvá. 

 

Materiál č. 2. 
Re-use centrum 

Komise životní prostředí 
souhlasí  
s vybudováním RE-USE ve sběrném dvoře v ul. Zelenkova 
 

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 
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Ing. Hladíková zaslala e-mailem členům komise informace k záměru vybudování RE-USE 
centra: 
Provoz RE-USE se řeší už cca 4 roky a jednání vždy skončí u výběru vhodného místa či 
kapacity sběrného dvora. Odbor správy majetku se pokoušel vyjednat rozšíření sběrného 
dvora, dále o vybudování RE-USE a RE-PAIR v ul. Nádražní a také o možnost čerpání dotací na 
nový sběrný dvůr včetně RE-USE. 
V současné době technické oddělení OSM ve spolupráci s jednateli MVE PLUS s.r.o. pracuje na 
vybudování malého RE-USE point v rámci sběrného dvora v ul. Zelenkova. Jednalo by se o 
mobilní skladový kontejner s přístřeškem od firmy MEVA o rozměrech 3000x2200x2200 mm 
z pozinkovaného plechu. Uvnitř kontejneru budou instalovány regály. Podklady jsou připravené 
a vedení města v nejbližší době obdrží veškeré informace ke schválení realizace RE-USE ve 
sběrném dvoře v Kutné Hoře.  
 
Pan Dostál uvádí, že vzhledem k velikosti kontejneru je nutné orientovat se na menší a 
hodnotnější předměty. Nabízí se elektronika, tu však vzhledem k bezpečnostním normám 
(revize elektro) nelze v rámci RE-USE nabízet. 
 

Materiál č. 3. 
Svozy skla 

Komise životní prostředí 
doporučuje  
systém svozu skla na sídlištích koordinovat se zónovým čištěním 

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 
 
P. Dostál poukazuje na problematiku vyvážení sběrných nádob na sklo, upozorňuje na 
demotivační efekt přeplněných nádob ke třídění, ukládání lahví kolem plných kontejnerů či 
odhazování skla do směsného odpadu. Navrhuje zaměřit se na lepší organizaci svozů a 
provádět ji v rámci zónových čištění. 
 
p. Klail - na jaře byly výpadky ve svozu 
 

Materiál č. 4. 
Výstavba Nové Mlýny a u hlavního nádraží 

Komise životní prostředí 
doporučuje  
Městu Kutná Hora, aby použilo všech dostupných zákonných prostředků k zamezení výstavby 
Nových Mlýnů a výstavby u hlavního nádraží. 

pro 3, proti 0, zdržel se 1, nehlasoval 0, nepřítomen 2 
 
Komise pro životní prostředí se zabývala plánovanými stavebními projekty Nové Mlýny a 
plánovanou výstavbou u Hlavního nádraží (Marlo): 
p. Dostál hovoří o plánované výstavbě Nových Mlýnů a u hlavního nádraží (výškové domy - 
Marlo) dle stávajících projektů. Obzvlášť u výstavby Nových Mlýnů hrozí nadměrné zatížení 
dopravou ulice Pobřežní. Poukazuje na změnu pohledových vazeb v údolí Vrchlice a poškození 
panoramatu Kutné Hory, které je předmětem ochrany UNESCO. Výstavba u hlavního nádraží 
nenapravitelně poškodí panorama a obraz města, lokalitu nadměrně zatíží dopravou. 

Materiál č. 5. 
Územní plán 

Komise životní prostředí 
doporučuje  
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1) Provést změny územního plánu takové, aby bylo nemožné provádět developerskou výstavbu 
rodinných domů bez veřejné zeleně v ulicích, dostatečného dimenzování veřejných 
prostranství. 
2) Provést takové změny územního plánu, aby bylo lépe pracováno s ochranou pohledových 
vazeb, s ohledem na ochranu UNESCO, především s využitím výškové regulace. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 
 
Pan Dostál poukazuje na proběhlé a plánované výstavby. Např. Třešňovka bez zeleně v ulicích, 
Nové Mlýny, problémy s Marlem apod.  
 
TO (Jirout) - dle územního plánu je výstavba většiny významných ploch přeměn a ploch 
výstavby podmíněna vznikem územní studie. Podmínky výstavby jsou textově definované v 
tabulkové části Odůvodnění ÚP. Pozitivní příklad - územní studie k Nové Třešnovce, která je 
připravena kvalitně. Dále uvádí, že pro zeleň je nutný dostatečný prostor v ulicích a správná 
organizace inženýrských sítí. 

Materiál č. 6. 
Různé 

V rámci tohoto bodu bylo diskutováno o vjezdech autobusů do centra a parkování. 
 
P.Dostál upozornil, že autobusy způsobují otřesy historických budov a může docházet ke 
znehodnocení historických budov. Upozorňuje na vysokou tonáž velkých autobusů pro ulice 
centra města.  
 
Úvaha o autobusové zastávce umístěné na úrovni Hloušecká - vzhledem k třídě komunikace je 
obtížné zastávku umisťovat. 
 
P.Klail hovoří o dopravě v klidu, centrum města a historické památky jsou doslova 
obparkovány. 
 
TO (Jirout): 
-v rámci generelu dopravy je stanoveno jako perspektivní místo pro umístění záchytného 
parkování zelený pás na Valech 
- pokud budou parkovací plochy budovány dle principů modrozelené infrastruktury s 
odpovídajícím nadimenzováním zeleně pro zamezení vzniku tepelného ostrova je to ideální 
řešení 
- nyní dochází v lokalitě Na Valech k úpravě zeleně, je výhledově plánováno s úpravou celého 
okolí zastávky pro zlepšení využití území 
- pomalá jízda autobusů by mohla míru otřesů a vibrací zmírnit, tonáž autobusů nezná 
- umístění autobusových zastávek navrhuje koordinátor veřejné dopravy 
 
Další jednání bylo domluveno na 9.9.2024 od 16 hodin v malé zasedací místnosti MÚ, Vlašský 
dvůr, 2.patro.  
 
Ověřovatelé zápisu  

 
 
 
 
Zapsal(a): Jirout Jiří 

………………………………. 
Dostál Dalibor, předseda 


